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ПИТАНЕ 
 

от МИГЛЕНА ПРОЙНОВА – общински съветник, 
от заседание на Общински съвет – Габрово, 

проведено на 28.03.2024 г. 
 

 

 Уважаеми господин председател, уважаема госпожо кмет, колеги, 

 Две питания.  

 Първото ми питане е свързано с проектите за саниране. Знаем от медиите, че 

Министерството на регионалното развитие твърди, че общините са били предупредени 

колко обекта биха могли да бъдат финансирани и за какви финансови ресурси става 

въпрос. Общината твърди, че всъщност това не е вярно. Внесено е предложение, знаем, 

в Народното събрание, с което се търси финансиране на всички проекти на общините, 

но въпросът е абсолютно конкретен. Живущите в блока на Градище 13 питат до къде е 

стигнала процедурата точно с техния блок. Те са си направили съответните 

проучвания, в резервите са и съответно могат, и искат да съфинансират проекта, както 

е редно по наредбата с 20 %. 

 Второто ми питане е свързано с училището в с. Яворец. Училището като 

материална база започва да се руши от покрива. Питането ми е Община Габрово има 

ли намерение да прави ремонт на сградата, за да не се разрушава тя, или пък дали има 

намерение да я включи в Програмата за разпореждане с общинска собственост и 

сградата да бъде предложена за продаване? 
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                                                                                                                    ПО-29/ 25.04.24г. 
 
 

ДО 
ОБЩИНСКИ СЪВЕТ – ГАБРОВО 

 
ОТГОВОР 

НА ПИТАНЕ ОТ МИГЛЕНА ПРОЙНОВА – ОБЩИНСКИ СЪВЕТНИК, 
ОТ ЗАСЕДАНИЕ НА ОБЩИНСКИ СЪВЕТ - ГАБРОВО, 

ПРОВЕДЕНО НА 28.03.2024 г. 
 

Първото ми питане е свързано с проектите за саниране. Знаем от медиите, че 
Министерството на регионалното развитие твърди, че общините са били предупредени 
колко обекта биха могли да бъдат финансирани и за какви финансови ресурси става 
въпрос. Общината твърди, че всъщност това не е вярно. Внесено е предложение, знаем, 
в Народното събрание, с което се търси финансиране на всички проекти на общините, 
но въпросът е абсолютно конкретен. Живущите в блока на Градище 13 питат до къде е 
стигнала процедурата точно с техния блок. Те са си направили съответните проучвания, 
в резервите са и съответно могат, и искат да съфинансират проекта, както е редно по 
наредбата с 20 %. 
 
 Второто ми питане е свързано с училището в с. Яворец. Училището като 
материална база започва да се руши от покрива. Питането ми е Община Габрово има ли 
намерение да прави ремонт на сградата, за да не се разрушава тя, или пък дали има 
намерение да я включи в Програмата за разпореждане с общинска собственост и 
сградата да бъде предложена за продаване? 
  
 
 УВАЖАЕМА Г-ЖО ПРОЙНОВА, 
  

По така поставените въпроси Ви предоставяме следната информация: 
 

1. От първата Ви част разбирам, че имате предвид първият етап на ПОДКРЕПА 
ЗА УСТОЙЧИВО ЕНЕРГИЙНО ОБНОВЯВАНЕ НА ЖИЛИЩНИЯ СГРАДЕН ФОНД. 
Общините или поне Община Габрово не е получавала под каквато и да е форма 
информация за това колко обекта биха могли да се финансират. Действително в 
последния вариант на Насоките за кандидатстване бяха посочени максималните 
средства, която една община би могла да получи, но не и конкретни размери. 
Определяне броя на обектите също не би могъл да се извлече преди да се получат 
всички проектни предложения, понеже допустимите сгради са от 4 апартамента до над 
100, съответно стойността за един обект могат да бъдат в широк диапазон – дори 
одобрените за Община Габрово проекти са на стойност от 540 хиляди до 3,2 милиона 
лева – сами можем да си направим извода предвидими ли са боря на обектите, които 
биха получили одобрение. Множество анализи имаше, които спекулираха от 700 до 
1100 блока за цялата програма, но това бяха предположения.  
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По втората част касаеща сградата с адрес Градище 13, Ви информирам, че 
нейното положение е като на всички 16 сгради подадени от Община Габрово, а именно. 
Проектните предложения са входирани още през месец февруари, след което срокът за 
кандидатстване бе удължен с един месец. В края на месец март приключи 
кандидатстването, като в момента програмата е в процес на оценка на преотктните 
предложения, първоначално се извършва административен преглед на документите 
подадени през ИСУН, при наличие на коментари и/или констатирани непълноти и 
пропуски от страна на СНД, Община Габрово ще може да предостави отговор и 
допълнителни документи. След което очакваме да излезе класирането по аналогия на 
първия етап за цялата страна. След което ще предстои сключване на договори с 
одобрените за финансиране сгради – към момента на сключване на договора за БФП 
етажните собствености следва да са осигурят  собствения принос.  

Екипът на Община Габрово има контактите и поддържа добра комуникация с 
гражданите по повод възможностите предоставени от ПВУ, като при промяна и 
новини, по темата информира сдруженията подали документи, както и тези заявили 
интерес към определен тип информация.  

 
2. Експерти от отдел „Общинска собственост“ при Община Габрово извършват 

периодични проверки на общинските нефункциониращи сгради и обекти. При оглед на 
бившето НУ „Найден Геров“ в с. Яворец, заедно с експерт от дирекция 
„Инфраструктура и екология“ са установени повреди вътре в сградата в резултат на  
течове от покрива. Изготвена е  ориентировъчна количествено – стойностна сметка  за 
наложителните ремонти, които при финансова възможност ще бъдат извършени. 

Имотът е със статут на публична общинска собственост и Община Габрово не 
предвижда разпореждане с него. При проявен инвеститорски интерес към сградата е 
възможно обсъждане в Общинския съвет относно изключване от списъка на 
публичната общинска собственост и продажба чрез търг след положително решение  на 
Общински съвет – Габрово. 
 

 
С уважение, 
 
    /п/ 
МАРИЯ ЙОЗОВА 

За кмет на Община Габрово 

(съгласно заповед № 660 /15.04.24г. 

на кмета на Община Габрово) 

 
 
 
 


